
Protokół Nr 3/2010 
 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  
w dniu 27 grudnia  2010 r.  godz. 13.00 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - Zbigniew Moskalewicz. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 
 

I. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opiniowanie projektów uchwał na 
sesję RM w dniu 30 grudnia   
2010 r. w sprawie: 
 
- uchwalenia budŜetu Gminy Ostro-
wiec Świętokrzyski na 2011 r.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
  
 
Obecna na posiedzeniu komisji Skarbnik 
Gminy – p. E. Pichór przedstawiła członkom 
Komisji Samorządowej RM, projekt budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2011 r. 
Pani E. Pichór rozpoczęła od ogólnych 
załoŜeń budŜetu, a następnie szczegółowo 
przedstawiła te części projektu budŜetu, 
które merytorycznie dot. Komisji Samo-
rządowej. Skarbnik Gminy powiedziała, Ŝe 
obecnie sytuacja finansowa wykonywanego 
budŜetu uległa pogorszeniu. Jest to związane 
z sytuacją ekonomiczną naszych przedsię-
biorców i obywateli naszego miasta. 
Sytuacja ta, przekłada się niestety na 
realizowany budŜet miasta poprzez brak 
realizacji w zakładanych wielkościach 
dochodów m.in. z tytułu z udziału  
w podatku dochodowym od osób prawnych, 
podatku od nieruchomości i ze sprzedaŜy 
nieruchomości gminnych. Wynikiem tego 
jest konieczność posługiwania się 
krótkoterminowym kredytem obrotowym, 
który ma to do siebie, Ŝe w przypadku braku 
poprawy musi zostać spłacony następnym 
kredytem. Jest to sytuacja bardzo dla 
wszystkich trudna. Uwzględniając powyŜsze 
aspekty, obecnie proponuje się na rok 
przyszły tylko minimalne podwyŜszenie 
stawek w podatkach lokalnych, tj.: od 
nieruchomości i od środków transportowych 
oraz utrzymanie stawek dla podatku rolnego 
na poziomie obecnego roku. Nie proponuje 
się równieŜ wprowadzenia opłaty od 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

się równieŜ wprowadzenia opłaty od 
posiadania psów. Działania te, mają wpływ 
na utrzymanie poziomu w budŜecie 
dochodów z podatków lokalnych na 
poziomie roku bieŜącego. W obecnej 
sytuacji gospodarczej jest to działanie 
racjonalne i optymalne. Mając na względzie, 
trudne warunki gospodarcze, Gmina 
podejmuje skuteczne działania w pozy-
skiwaniu środków zewnętrznych, przede 
wszystkim z budŜetu Unii Europejskiej.  
W projekcie budŜetu na 2011 r. kwota 
będąca sumą tych środków wyniesie  
28 mln zł. Nową sytuacją jest równieŜ 
ustawowa konieczność zmiany konstrukcji 
budŜetu określona zasadą zrównowaŜonego 
budŜetu w zakresie wydatków bieŜących. 
Istotą tej zasady jest zaplanowanie 
wydatków bieŜących nie wyŜszych niŜ 
zaplanowane dochody bieŜące. Zasada ta, 
ma zastosowanie nie tylko do planowania, 
ale i do wykonywania zaplanowanych 
wielkości. Pomimo słabszej kondycji 
finansowej przedstawiony projekt budŜetu 
gwarantuje wykonanie zadań naszego 
samorządu i zawiera działania słuŜące 
dalszemu rozwojowi naszego miasta.    
W trakcie dyskusji Radni zwrócili uwagę na 
niektóre pozycje w projekcie budŜetu, na 
które - wg nich – zaplanowano za małe 
środki. Między innymi zwrócono uwagę, iŜ 
kwota w wysokości 5 tys. zł. - przeznaczona 
na dotacje celowe dla podmiotów nie 
zaliczonych do sektora finansów 
publicznych, którym będą powierzone do 
wykonania zadania z zakresu kultury 
fizycznej – jest stanowczo za niska. Radni 
zapytali Pani Skarbnik - czy ta kwota nie 
moŜe ulec podwyŜce. Członkowie komisji 
wskazali równieŜ, jako pozycję niedosza-
cowaną – organizację prac społecznie 
uŜytecznych (20 tys. zł.). Pani E. Pichór – 
odpowiadając na pytania członków komisji, 
powiedziała, Ŝe ona teŜ widzi wiele potrzeb, 
ale gmina dysponuje określonymi finansami 
i musi je sprawiedliwie podzielić między 
róŜne dziedziny Ŝycia. Natomiast, co do 
dotacji dla podmiotów nie zaliczonych do 
sektora finansów publicznych, to jest to 
dobra wola gminy. Organizowanie 
konkursów  dla w/w podmiotów jest po to, 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 
lata 2011 – 2023; 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

konkursów  dla w/w podmiotów jest po to, 
aby realizować zadania gminy za mniejsze 
pieniądze. Co do organizacji prac społecznie 
uŜytecznych, to środki na ich organizację  
wykłada Urząd Pracy,  natomiast na gminie 
nie spoczywa obowiązek ich finansowania. 
Dlatego, kwota w wysokości 20 tys. zł., jaką 
gmina zaplanowała na rok przyszły na to 
zadanie, jest tylko jej dobrą wolą.  
Członkowie komisji po wysłuchaniu 
wyjaśnień Pani Skarbnik  zgłosili wniosek  
w sprawie moŜliwości zwiększenia –  
w momencie pojawienia się dodatkowych 
środków w budŜecie – kwoty pieniędzy na 
dotacje celowe dla podmiotów nie 
zaliczonych do sektora finansów 
publicznych, którym są powierzone do 
wykonania zadania z zakresu kultury 
fizycznej.  
 
Komisja Samorządowa RM jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2011 r. 
(w załączeniu do protokołu).   
 
Skarbnik Gminy – p. E. Pichór 
poinformowała członków komisji, Ŝe 
Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski została sporzą-
dzona na lata 2011- 2023, to jest na czas,  
w którym miasto musi spłacić zaciągnięte 
zobowiązania z tytułu poŜyczek i kredytów. 
Prognoza ma charakter bazowy i jest zgodna 
z danymi zawartymi w opracowanym 
projekcie budŜetu na 2011 r. W wykazie, 
zgodnie z wytycznymi Ministerstwa 
Finansów, nie ujęto przedsięwzięć 
związanych z dostawą mediów, umów o 
pracę lub innych umów o podobnym 
charakterze, a takŜe umów na czas 
nieokreślony oraz takich, dla których nie jest 
moŜliwe określenie łącznych nakładów 
finansowych. Z wykazu wyłączono równieŜ 
umowy kredytowe, ze względu na fakt, Ŝe 
kwota kosztów obsługi zadłuŜenia została 
skalkulowana w pkt. 7 WPF.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowali przedłoŜony 
projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
- wyraŜenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania finansowego Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (MPK); 
 
 
- zarządzenia wyborów do rad osiedli 
na terenie miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego.;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2011 – 2023.  
(w załączeniu do protokołu).  
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały.  
(w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowej 
RM – p. Zbigniew Moskalewicz zwrócił 
uwagę członków komisji na fakt, Ŝe w 
ubiegłej kadencji RM została powołana do 
Ŝycia specjalna Komisja ds. Zmian Statutu 
Rad Osiedli. Komisja ta, miała za zadanie 
przeanalizowanie zapisów starego statutu 
RO i ich nowelizację. Szczególną uwagę, 
członkowie przedmiotowej komisji 
poświęcili Ordynacji Wyborczej do Rad 
Osiedli. Pan Z. Moskalewicz powiedział 
równieŜ, Ŝe Komisja ds. Zmiany Statutu RO 
pracowała od grudnia 2009 r. do czerwca 
2010 r. W tym okresie wypracowano 
propozycję zmian zapisów w Statucie RO. 
Znowelizowany statut został przekazany do 
Zespołu Radców Prawnych UM celem 
zaopiniowania. W efekcie końcowym 
Zespół Radców Prawnych sporządził opinię, 
która nie zawierała merytorycznej oceny 
nowych zapisów wypracowanych przez 
Komisję, tylko dotyczyła statusu prawnego 
jednostek pomocniczych. W świetle w/w 
opinii wskazanym jest zastanowienie się nad 
zasadnością dalszego funkcjonowania rad 
osiedli na terenie miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego.   
Członkowie Komisji Samorządowej RM  
po wysłuchaniu informacji przedstawionych 
przez Przewodniczącego Komisji, uznali iŜ 
nie naleŜy podejmować pochopnych działań 
w tym zakresie. NaleŜy ponownie wrócić do 
tematu po wyborach RO i na spokojnie 
rozwaŜyć wszystkie argumenty za i przeciw. 
 
Komisja Samorządowa RM przy dwóch 
głosach wstrzymujących się pozytywnie 
zaopiniowała przedłoŜony projekt 
uchwały.(w załączeniu do protokołu).   
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

- Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoho-
lowych w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski; 
 
- trybu i sposobu powołania i odwo-
łania członków zespołu interdyscy-
plinarnego oraz szczegółowych 
warunków funkcjonowania zespołu 
interdyscyplinarnego;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały.  
(w załączeniu do protokołu). 
 
Obecny na posiedzeniu komisji Naczelnik 
Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
UM – p. Jan B. Malinowski powiedział,  
Ŝe ustawa z dnia 10 czerwca 2010 r.  
o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie wprowadza przepisy 
nakładające na gminę obowiązek podejmo-
wania działań na rzecz przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie w szczególności w 
ramach pracy w zespole interdyscy-
plinarnym. Zgodnie z art. 9a ust. 15 
znowelizowanej ustawy, Rada Miasta 
określa w drodze uchwały tryb i sposób 
powołania i odwołania członków zespołu 
oraz szczegółowe warunki jego funkcjo-
nowania. W trakcie dyskusji, Pani Radna – 
Barbara Cudzik, a zarazem Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Ostrowcu Świętokrzyskim – zwróciła 
uwagę, iŜ dobrze by było, aby do 
przedmiotowego zespołu powołany był 
równieŜ przedstawiciel PCPR - u. Pani  
B. Cudzik zwróciła równieŜ uwagę, Ŝe  
w zapisach projektu uchwały wystąpił błąd 
natury merytorycznej, tzn. w §3 ust.6 mówi 
się o „Naczelniku Wydziału Zdrowia 
Starostwa Powiatowego w Ostrowcu 
Świętokrzyskim” a takiej funkcji i komórki 
organizacyjnej Powiat nie posiada. Dlatego 
Pani Radna proponuje zmianę tego zapisu 
na: „Kierownik Referatu Zdrowia Starostwa 
Powiatowego w Ostrowcu Świętokrzyskim”. 
Naczelnik Wydziału Edukacji UM –  
p. Malinowski powiedział, Ŝe uwagi Pani 
Radnej zostaną uwzględnione i na 
najbliŜszej sesji RM zostanie zgłoszona 
autopoprawka do przedmiotowego projektu 
uchwały.  
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w 
sprawie trybu i sposobu powołania i odwo-
łania członków zespołu interdyscy-
plinarnego oraz szczegółowych warunków 
funkcjonowania zespołu interdyscyplina-
rnego. (projekt w załączeniu do protokołu). 
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Sprawy róŜne: 
 
- opinia Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego co do rozkładu go-
dzin prac aptek na terenie miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego oraz 
harmonogramu dyŜurów nocnych  
i świątecznych  aptek na 2011 r.  
 
- opinia Komisji Heraldycznej z dnia 
13 grudnia 2010 r. w sprawie  
zaopiniowania projektów flagi  
i sztandaru Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski; 
 
 
 
 
- Wniosek Pana Radnego  
H. RoŜnowskiego; 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Propozycja Przewodniczącego Ko-
misji Samorządowej RM – p.  
Z. Moskalewicza, aby posiedzenia 
komisji odbywały się o godz. 14.00. 
 
 

rnego. (projekt w załączeniu do protokołu). 
 
 
 
  
Komisja Samorządowa RM przyjęła info-
rmację do wiadomości. (opinia w załączeniu 
do protokołu); 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowej –  
p. Z. Moskalewicz – odczytał członkom 
komisji uchwałę Nr 134 – 1614/O/2010 
Komisji Heraldycznej z dnia 19 listopada 
2010 r. w sprawie projektów flagi  
i sztandaru Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 
(opinia negatywna) – w załączeniu do 
protokołu.  
 
Pan Radny H. RoŜnowski zgłosił wniosek  
o rozwaŜenie moŜliwości zmiany okręgu 
wyborczego dla ulic: Targowa, Przesmyk, 
Przeskok, Wylot, a co za tym idzie 
odłączenia się tych ulic od. Os. Gutwin  
i przypisania ich do najbliŜej połoŜonych 
osiedli, tj. Pułanki lub Słoneczne.  
Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek 
Radnego H. RoŜnowskiego.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie wyrazili 
zgodę na propozycję Pan Moskalewicza.    
 
 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  
 
Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 
 
 
Protokołowała:                                                Przewodniczył: 
 
mgr Eliza Kaniewska                                                          Przewodniczący Komisji Samorządowej RM 
 
                                                                                                               Zbigniew Moskalewicz  


